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Suvel oleks patt osta 
värskeid aedvilju ja 
marju poest, kui tu-
rulkäik on kindlalt 
tervise järele minek.

Sirje Veldi

Tänavu suvel pole erilist 
vahet, kas on hommik, lõu-
na või õhtu – päike lõõskab 
ühtviisi kuumalt ja tem-
peratuurid püsivad kogu 
päeva kolmekümne kraadi 
ümber.

Selles kuumuses püüa-
vad Konsumi taga kauple-
jad end ja värsket kaupa 
igal viisil päikesevarjude-
ga kaitsta. Siit-sealt kuu-
leb jätkuvalt, et koht kaup-
lemiseks ei ole sobiv, varju-
aluseid on vähe ja päris õi-
ge turg ikka Elvas puudub. 
Ja naksti lennutatakse ki-
vi linnaisade kapsaaeda, 
kes pole sellele tähelepanu 
pööranud.

Kust kaup Elva turule 
jõuab? Selgub, et suurem 
osa tuleb linnalähedastest 
taludest. Möödunud nelja-
päeval oli kauplejaid Kon-
gutast ja Valgutast, Elvast 
ja Rõngust. Sekka paar 

müüjat Elvast, kes siiski 
vaid ühte-kahte liiki kaupa 
pakkumas.

Elva hobiturgu ei saa 
just ülirikkalikuks pidada. 
Müüakse mustsõstraid, pu-
naseid sõstraid, karusmar-
ju, vaarikaid, kirsse, köö-
giviljadest kartulit, por-
gandit, salatit, sibulat, tilli, 
kurki tomatit, peeti ja kaa-
likat... Ühel laual näeb ku-
keseeni, paari laual musti-
kaid...

Ühe väikese laua taga 
pakutakse Marjamaa ta-
lu mesilaste mett. Mesinik 
räägib ise, et ka mett tu-
leb tänavu vähem, sest nii 
kuiv ja kuum on, et mesi-
lastel ei ole õitelt midagi 
korjata. Pärnadel olevat ka 
õied puu küljes kuivusest 
sahisema hakanud. Ühe pi-
sikese purgi sees on värvi-
lised graanulid – õietolm, 
kus pidavat olema sees 
kõikvõimalikud vitamiinid 
ja terve Mendelejevi tabel. 
Et kui lahustad lusikatäie 
õietolmu vees, siis saad pa-
rajalt piisava terviselaksu 
kätte küll.

Annikoru lähedal asuv 
Koni talu on tulnud turu-

le rohke kartuliga. Erine-
va suurusega kartulitel on 
ikka erinev hind, küsitak-
se 5-8 krooni kilost, eelmi-
se aasta kartul on müügil 4 
krooniga.

Koni talu toodete müü-
ja ei kipu väga kurtma, et 
saak vilets. Kartulit ikka 
tuleb, kuigi muist jääb vä-
ga väikeseks. Seevastu kur-
gi ja tomati müüjad kurda-

vad, et saaki on tavalisest 
ikka vähem. Näguripäe-
vi näevad ka marjakasva-
tajad. Tavalisest kiiremini 
said otsa murelid ja maasi-
kad, õige pisut on veel vaa-
rikaid... Ja siis tuleb sügis 
õunte, pirnide ja ploomi-
dega.

Ühe laua taga müüb 
priskeid, justkui kultuur-
mustikaid, Klara Väiko – 
elvalastele tuntud kui ter-
vislike eluviiside propagee-
rija ja sellel alal koolituste 
korraldaja, Reikki ja jooga-
õpetaja. Klara on ise täis-
taimetoitlane ja marjakor-
jamine on tema suur hobi. 
Imetabaselt suured musti-
kad on pärit Valguta mailt. 
Naine ise ütleb, et tal seal 
omad kindlad kohad, kust 
korjata.

Kirsse ja mustsõstraid 
müüv müüja ütleb, et tu-
rult tuleb ikka tõeline öko, 
mida poest ei tasu otsida.

“Ameerikas, näed, osa-
takse õigest ökost, mis ik-
ka ja ainult oma põllult ja 
aiast tuleb, juba rohkem 
lugu pidada, aga küll ka 
meil saavad inimesed tead-
likumaks,” räägib oma ni-

me mitte lehes näha sooviv 
müüjanna. “Tervist tuleb 
ikka hoida mitte ravida.”

Teine müüja lisab, et ku-
ni lõunani annab sellises 
kuumuses kaubelda, siis 
tuleb siesta.

Suvine turulkäik läheb 
asja ette. Korv hääd ja pa-
remat, tervislikku ja ko-
dumaist täis, millest õh-
tul töölt tulles üks korralik 
mahetoidu õhtusöök teha 
– pole paha tulemus. Eks 
see ole linna- ja tööinime-
se mugavus – kui ise juu-
rikaid ei kasvata ja metsas 
ei viitsi konnata, siis tuleb 
vähemasti suvel köögivili 
ja marjad osta turult ja ai-
nult, sest Hispaania kurk ja 
tomat meie väikese kasvu-
hoonekurgi vastu maitselt 
ikka ei saa. Ja kodumaised 
metsamarjad teevad hetkel 
kindlapeale lõunamaistele 
tsitruselistele silmad ette.

Ja nii teeb linnainimene 
külmikus üha rohkem ruu-
mi marjakarpidele, et jõu-
lude ajalgi jaguks kodu-
maist eksootikat, millega 
üllatada mandariinidest ja 
päkapiku sussišokolaadist 
küllastunud lapsi.
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Tõeliselt mahe ja öko tuleb 
toidulauale ikka turult

Kes siis ikkagi on 
Elva vee-ettevõtja? 
Lk 2 ja 4

Elvas oli 
klarnetisuvi 
Lk 3

Jutud 
koondamistest 
Enicsis ei vasta 
tõele

Lõuna-Eesti suurima 
tööandja, Enics Eesti 
AS tegevjuht Kalle Kuu-
sik lükkab kategoorili-
selt ümber linnas ku-
lutulena liikunud jutud 
sellest, et tehas prakti-
liselt seisab, töötajate-
le makstakse vaid mii-
nimumpalka ja lähiajal 
on plaanis koondada li-
gi sada töötajat.

“Kust sellised jutud? 
Kindlasti ei vasta need 
tõele. Praegu võtame 
inimesi jätkuvalt tööle, 
kuna osa on omal soovil 
lahkunud. Lisaks sellele 
on meil hetkel 20 suve-
töölist, nii et juttudel 
pole mingit alust,” kin-
nitab Kuusik, kelle sõ-
nul on vastavad kuulu-
tused ka lehtedes ja ne-
tis.

“Endiselt otsime 
spetsialiste, hetkel 
kliendituge, süsteemi 
administraatorit ja pro-
jektijuhti.”

Kuusik usub, et teha-
se töötajad küll selliseid 
jutte levitada ei saa, kui 
seda keegi just paha-
tahtlikult ei tee.

“Osad töötajad töö-
tavad lausa nädalava-
hetustel, et tellimusi õi-
geks ajaks täita. Toot-
mises tuleb ikka aeg-
ajalt seisakuid ette, aga 
siin majas on hetkel 
tööd rohkem kui jõuab 
teha, eriti kogemustega 
töötajatel,” ütleb Kuu-
sik. “Suveperioodil lah-
kunuid on paarikümne 
ringis. Põhjuseks ena-
masti uus töökoht ko-
dule lähemal või tööle-
minek välismaale.”

Koondamisi pole 
Kuusiku sõnul isegi mit-
te kaalutud ja pigem on 
küsimus kui palju au-
gustis uusi töötajaid va-
jatakse.

“Palgapoliitika ja 
töötasud pole muutu-
nud. Küll aga mõjuta-
vad töötajate sissetu-
lekuid boonused, mis 
on seotud eesmärkide 
täitmisega. Sellest tu-
lenevalt võivad tööta-
jate sissetulekud kuust 
kuusse ka erineda,” sel-
gitab Kuusik. “Töötaja-
te sissetulekuid mõju-
tavad ka haiguslehed. 
Näiteks peale jaanipäe-
va oli haiguslehtedel 
olevaid töötajaid lausa 
17 protsenti.” 

EPP

Konguta valla Koni talu oli neljapäeval üks vähestest kartulimüüjatest Elva turul. Fotod: Sirje Veldi

Mahetoidufänn Klara 
Väiko müüs neljapäeval 
turul mustikaid.

NB! Emajõe Veevärgi kliendipäev 
Elva kultuurikeskuses Sinilind 
28. juulil kell 18
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Elva linnavolikogu 
otsus määrata Elvas 
uueks vee-ettevõt-
jaks AS Emajõe Vee-
värk, on ajanud ko-
haliku vee-ettevõtja 
linnaisadega tülli ja 
tekitanud segadust 
ka tarbijates.

Sirje Veldi 

Linnavolikogu otsusega 
on 25. juunist alates täie-
õiguslik vee-ettevõtja El-
vas AS Emajõe Veevärk. Li-
gi kümmekond aastat El-
va linnas vee- ja kanalisat-
siooniteenuseid pakkunud 
OÜ Aqua & Waste Services 
on aga linnavalitsuse ja vo-
likogu otsused vaidlusta-
nud ning keeldub ka uuele 
ettevõttele varasid üle and-
mast. 

OÜ AWS osaniku As-
ko Vesteri hinnangul ei ole 
Emajõe Veevärk valmis tee-
nust üle võtma, kuna ette-
võttel puudub vee erikasu-
tusluba. Ta peab neile 11. 
juunist lepingu ülesütle-
mist ebaseaduslikuks ja on 
vaidlustanud otsused koh-
tus. Oma senistele klienti-
dele on AWS saatnud e-kir-
ju, kus kinnitab, et teenuse 
osutamine ja selle eest ta-
sumine jätkub endisel ku-
jul ja kuni 31. detsembrini 
2010 tuleb teatada veenäi-
dud neile.

“Kuivõrd õigustatud on 
olnud linna soov lõpeta-
da leping ennetähtaegselt, 
sellele annab hinnangu ko-
hus,” leiab Asko Vester.

Elva linnavalitsuse lin-
namajandusosakonna juha-
taja Kalev Kepp täpsustab, 
et olenemata sellest, mil-
lal vee-ettevõttega leping 
lõpetati, oli AWSil kui en-
disel vee-ettevõtjal kohus-
tus jätkata teenuse osuta-
mist kuni uue vee-ettevõtte 
määramiseni. Ka ei tulnud 
lepingu võimalik ennetäht-
aegne ülesütlemine AWSile 
sugugi ootamatult.

“Linnavalitsus saatis 
vee-ettevõttele juba mais 
kirja ettepanekuga võlg ta-
suda,” ütleb Kepp. “Linn 
pakkus ettevõttele üsna 
kasulikku kompromissi.”

Nii Kalev Kepi kui ka lin-
napea Reno Laidre arvates 
ei ole AWSil võimalik vaid-
lustada uue vee-ettevõtte 
määramise otsust. 

“See, kuidas Emajõe 
Veevärk hakkama saab, ei 
peaks olema enam AWSi 
mure,” leiab Laidre. “AWSi 
poolt oleks olnud ilus ope-
reerimine ja lepingud [seal 
hulgas ka vee erikasutus-
luba – toim.] Emajõe Vee-
värgile korrektselt üle an-
da ja oma klientidele tea-
tada, et alates 1. juulist te-
geleb vee- ja kanalisatsioo-
niteenuse osutamisega tei-
ne firma. Kui keegi tunneb, 
et tema suhtes on ebaõig-
laselt käitutud, siis on tal 
pretensioonide ja võimali-
ke kahjunõuetega võima-
lik pööduda kohtusse. An-
tud juhul püüab AWS liht-
salt pahatahtlikult üleand-
misprotsessi pidurdada.”

Emajõe Veevärgi tegev-
juht Andres Aruhein ütleb, 

et vee erikasutusloa taot-
luse esitasid nad kohe, kui 
said kätte operaatoriks kin-
nitava volikogu otsuse. 

“Varem ei olnudki meil 
ju põhjust seda luba taotle-
da,” ütles Aruhein, kes loo-
dab lähiajal loa kätte saa-
da.

Aruheina sõnul on ka 
Emajõe Veevärk abi saami-
seks pöördunud kohtu poo-
le, sundimaks AWSi tegele-
ma üleandmisprotsessiga. 

“Kui joogiveepumplates 
või reoveepuhastis peaks 
juhtuma avarii, siis selle 
likvideerimiseks meil prae-
gu võimalused puuduvad, 
kuid muus osas oleme val-
mis ööpäevringselt vastu 
võtma ka võimalikke ava-
riikutseid,” ütles Aruhein.

Aruhein möönab, et El-
vas on hetkel üsna keeru-
line olukord, kus vett pum-
pab justkui üks, kuid raha 
teenuse eest on õigus küsi-
da teisel firmal. Reno Laid-
re sõnul AWS juulis osuta-
tud teenuse eest enam ra-
ha küsida ei tohi. Kui AWS 
väidab vastupidist, siis on 
see valeinfo levitamine. 

“Kliendid on küsinud, 
jah, et mis siis saab, kui 
ka AWS esitab neile ar-
ve,” ütleb Emajõe Veevärgi 
kliendihaldur Paavo Eenlo. 
“Meie lahke soovitus on, et 
ärge neile makske. Niikaua 
kuni Elva volikogu otsust 
pole muudetud, on see El-
va linnas kehtiv ja ülemus-
lik otsus.”

Kliendihaldurid ka 
kohapeal

Uue vee-ettevõtja pea-
kontor on küll Tartus, 
kuid ühel päeval nädalas, 
igal teisipäeval on Ema-
jõe Veevärgi kliendihaldu-
rid Evelin Metsaäär ja Paa-
vo Eenlo ka kohapeal tek-
kivaid probleeme lahen-
damas. Nende pisike kon-
tor asub Kesk tänavas, El-
va Varahalduse majas, kus 
on võimalik sõlmida lepin-
guid nii eraisikutel kui fir-
madel.

“Küsime kinnistu oma-
nikku tõendavat dokumen-
ti, väga paljudel seda ei 
ole,” ütleb Eenlo.

“Lepingu tingimusteks 
on linna poolt kehtestatud 
vee- ja kanalisatsiooni ka-
sutamise eeskirjad, kus on 
kirjas ka vee-ettevõtte ko-
hustused. Lepinguga me 
ametlikult seda kaasa ei 
pane.”

Lepinguid on halduri-
te sõnul sõlmitud juba üks-
jagu ja inimesed on ülla-
tunud, et seda tehakse ta-
suta, kuigi Asko Vester on 
Tartu Postimehes väitnud, 
nagu küsiks Emajõe Vee-
värk iga lepingu sõlmimise 
eest 50 krooni.

“Lepingu sõlmimine on 
tasuta, kuid 1. novemb-
rist lisandub korterelamute 
mittelepingulistele klienti-
dele igale väljastatud arve-
le automaatselt 50 krooni 
teenustasu eraldiseisva ar-

vepidamise korraldamise 
ja arve väljastamise eest. 
Juhul kui leping sõlmitak-
se ühistu või valitsejaga, 
siis teenustasu ei rakenda-
ta,” selgitab Aruhein.

Tänaseks 27 omavalit-
susest neljateistkümnes 
opereeriva Emajõe Veevär-
gi juht ütleb, et omab pii-
savalt kogemusi, saamaks 
opereerimisega hakkama 
ka Elvas. Ta peab igati loo-
giliseks, et firma ise haldab 
neid varasid, mille omanik 
ta on.

Emajõe Veevärgil on ka 
avariitelefon, kuhu saab 
helistada ka õhtul või 
öösel. Olenevalt situatsioo-
nist, tullakse kas kohe või 
24 tunni jooksul.

“Augustist hakkab tööle 
avariimeeskond, kes teab 
teinekord avariist juba en-
ne, kui inimesed selle avas-
tavad,” lubab Aruhein. “Kui 
pumplates või puhastites 
midagi juhtub, siis hakkab 
häirekell tööle, mees saab 
teada ja otsustab, kas min-
na kohe kohale. Kuni vee-

puhastusjaam ja reovee-
pumpla on AWSi käes, siis 
me seda infot ei saa ja sel-
les osas võib ette tulla häi-
reid. Kuid niipea kui need 
üle võtame, uuendame ka 
jälgimissüsteemi. Oleme 
võtnud omale kohustuseks, 
et kui inimesed peavad ole-
ma veeta rohkem kui 24 
tundi, toome vee kasvõi 
tünnidega kohale.”

Aruhein möönab, et El-
vas on hetkel üsna keeru-
line olukord, kus vett pum-
pab justkui üks, kuid raha 
teenuse eest on õigus küsi-
da teisel firmal. Reno Laid-
re sõnul AWS juulis osuta-
tud teenuse eest enam ra-
ha küsida ei tohi. Kui AWS 
väidab vastupidist, siis on 
see valeinfo levitamine. 

“Kliendid on küsinud, 
jah, et mis siis saab, kui 
ka AWS esitab neile ar-
ve,” ütleb Emajõe Veevärgi 
kliendihaldur Paavo Eenlo. 
“Meie lahke soovitus on, et 
ärge neile makske. Niikaua 
kuni Elva volikogu otsust 
pole muudetud, on see El-
va linnas kehtiv ja ülemus-
lik otsus.”

Kas vee hind tõuseb?
Neis omavalitsustes, kus 

on operaatoriks Emajõe 
Veevärk, on vee hind tõus-
nud mõne kuuga üle 37 
krooni. Elvas on see prae-
gu koos investeerimiskom-
ponendiga 32.50.

Andres Aruhein on lu-
banud, et Elvas ja Käärdis 
sel aastal hinnatõusu ei tu-
le. Reno Laidre sõnul vaa-
datakse veehind üle sügi-
sel, kui hakkab selguma 
kogu tõde Elvas vee hinda 
mõjutavatest komponen-
tidest. Tarbijale peab hin-
na tõstmisest ette teatama 
kolm kuud.

“Meil on praegu hin-
nanguliselt teada, et El-
vas pumbatakse vett suu-
rusjärgus 110 000-120 000 
kuupmeetrit, millele mei-
le teadaolevalt on kulunud 
elektrit üle 400 000 kilova-
ti. Rusikareegli järgi peaks 
kuluma üks kilovatt elekt-
rit ühe kantmeetri pumpa-
miseks,” arutleb Aruhein. 
“Meile on maru hirmutav, 
et see erinevus on kolme-
kordne. Tekib küsimus, kas 
kusagil lekib, 66 protsen-
ti on veekadu või on kusa-
gil mingi tarbija, mis mee-
letult elektrit neelab. Kuid 
senikaua kuni me ei pää-
se reoveepumpla juurde, 
on see arvestus spekula-
tiivne.”

Aruheina ei heiduta ka 
see, et AWS mõningaid va-
rasid enda omaks peab ja 
nende eest loodab hüvi-
tist saada. Tema sõnul võib 
vaidlusi tulle ehk vaid vee-
mõõtjate osas, mille AWS 
on oma rahadega paigal-
danud.

“Uued ja hiljuti taadel-
dud veemõõtjad oleme val-
mis AWSilt ära ostma, aga 
kindlasti mitte neid, mil-
lel kaheaastane taatlemis-
aeg üle või see aeg paari 
kuu pärast saabumas,” kin-
nitab Aruhein. “Oleme ka 
ise valmis paigaldama vee-
mõõtjaid, meil on neid laos 

Emajõe Veevärk on juba kohal
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Kliendihaldurid Paavo Eenlo ja Evelin Metsaäär on Elvas klientidele nõu andmas igal teisipäeval. Nende poole 
võivad julgelt pöörduda ka teiste valdade inimesed, kui nende vallas on veeoperaatoriks Emajõe Veevärk. Foto: 
Sirje Veldi

KOMMENTAAR
Asko Vester, AWS osanik: 

Emajõe Veevärgil on luba taotle-
misel ja seda nad alles arvavad, 
et saavad loa. Teenust saab osu-
tada alles siis kui on luba. Kuidas 
nad saavad siis juba lepinguid 
sõlmida?

Põhjus, miks kliendid peavad 
teatama näidud endiselt AWSile, on lihtne. Esiteks hal-
dab AWS tänaseni Elva vett ja maksab kõik maksud sel-
le teenuse osutamiseks. Teiseks on volikogu otsus tühi-
ne ja selle oleme ka vaidlustanud kohtus. Kolmandaks 
on AWS-il leping kuni 31.12.2010 ja kui linn väidab, et 
oleme lepingut rikkunud, siis peab ta seda ka kohtus 
tõestama. Hetkel ei näe mingisugust põhjust ennetäht-
aegselt varasid üle anda.

Reno Laidre, Elva linna-
pea: AWS-i väljamõeldised ja 
valed on läinud üle igasuguse pii-
ri, nendepoolne volikogu otsuste 
tahtlik eiramine ning lepinguga 
võetud kohustuste mittetäitmine 
on kogu vee- ja kanalisatsiooni-
süsteemide opereerimisega seo-

tud segaduste põhjuseks. AS Emajõe Veevärk oleks vas-
tavalt aktsionäride lepingule opereerima hakanud hil-
jemalt 1. jaanuarist 2011, AWS-i pahatahtlik käitumi-
ne ja linnale tekitatud rahaline kahju (15 päeva tagasi 
oli see summa ca 450 tuhat (!!!) krooni) vaid kiirenda-
sid opereerimise ülemineku protsessi.

Tõenäoliselt 1. jaanuaril 2011 ühtlustub vee- ja ka-
nalisatsiooniteenuse hind linnaelanikele ja ettevõte-
tele, mis toob kaasa olulise hinnalanguse ettevõtjate-
le ning mõningase hinnatõusu elanikele. Eeldatavasti 
saab vee ja heitvee ärajuhtimise hind kokku uuest aas-
tast olema 37 krooni 50 senti kuupmeeter.
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Elva muusikakoolis 
12.-16. juulil toimu-
nud pillilaagris lihvi-
sid Eesti noored klar-
netimängijad meist-
rite käe all mänguos-
kusi.

Milvi Kapaun

Klarnetisuve korraldas 
Elva muusikakooli klarne-
tiõpetaja Tiit Veigel juba 
üheteistkümnendat korda.

“Fantastiline, et lapsed 
ikka siia suvelaagrisse tul-
la tahavad ja neid ei ole vä-
he,” rääkis Veigel. “Esime-
sel paaril päeval võttis pa-
lavus mõnel lapsel küll pea 
ringi käima, aga üldiselt 
sujus kõik kenasti. Ilmad 
olid mõnusad ja sai klar-
netimängu kõrval ka suve 
nautida.”

Noorte klarnetilaagri 
läbiviimisel oli korralda-
ja hea abiline muusikaaja-
loo õpetaja, Eesti Kontserdi 
produtsent Ülle Lehtmäe, 
kel õnnestus tänavu üri-
tuse vastu huvi äratada ka 
Eesti Televisiooni Aktuaal-
se Kaamera toimetusel. Te-
lemehed olid Elvas plat-

sis klarnetistide suvelaagri 
esimesel päeval.

Nädalases klarnetilaag-
ris osalesid Tartu, Jõgeva, 
Kuressaare, Otepää, Võru, 
Tartu Elleri, Ülenurme Vil-
jandi, Keila, Kohtla-Järve ja 
Elva muusikakoolide õpila-
sed, kokku 33 huvilist.

Kõige noorem klarneti-
mängija oli 7-aastane Ar-
tur Spiridenko Kohtla-Jär-
velt. Elvast osalesid pilli-
laagris Tiit Veigeli õpilased 
Oto Tuul ja Jonatan Kal-
mus. Staažikaimad klarne-
timängijad olid Tõnu Kalm 
ja Heimo Hodanjonok, kes 
on kaasa teinud kõik klar-
netisuved. Tiit Veigeli ju-
hendamisel klarnetimän-
guõpinguid alustanud 
noormehed on muusika-
akadeemia tudengid ning 
mängivad Vanemuise süm-
fooniaorkestris.

Meistriklasse viisid lä-
bi Eesti tuntud klarne-
tistid Madis Kari ja Too-
mas Vavilov ERSOst, Vello 
Sakkos ja Vahur Vurm Es-
tonia Rahvusooperi orkest-
rist ning Vanemuise süm-
fooniaorkestri klarnetist 
Margus Vahemets.

Vabal ajal võtsid noored 
muusikud mõõtu ajugüm-
nastikas, spordis ja võis-
tulaulmises. Neljaliikme-
listele lauluvõistkondade-
le mängis taustamuusikat 
õpetajate rockansambel, 
kus mängisid Madis Kari, 
Toomas Vavilov, Margus 
Vahemets ja Hans-Jürgen 
Kruus. Muusikakooli taga 
peetud omapärast kontser-
ti kogunes uudistama ka 
väike publikuhulk.

Klarnetipäevade kolmel 
õhtul esinesid Elva raeko-
ja saalis klarnetilaagri õpi-
lased ja õpetajad. Heimo 
Hodanjonok andis kont-
serdi koos akordionist Reet 
Laubega. Neljapäeval lõi 
klarnetilaagri seltskond 
kaasa Tartu puhkpillifesti-
valil “Mürtsub pill”, kus as-
tusid üles Elva klarnetisu-
ve õpilaste ja õpetajate an-
samblid ning klarnetikoor. 
Väikeste ja suurte klarneti-
mängijate ühisesinemisest 
sai Elva publik meeleoluka 
elamuse reedeõhtusel klar-
netilaagri lõpukontserdil 
raekoja saalis.

MIS  
JUHTUS

Klarnetistid saavad 
suvel kokku Elvas

15. juulil kell 23.29 
teatati häirekeskusele, 
et Arbi järve kaldal on 
inimese riided ja kaht-
lustada võib uppumist. 
Pinnaltpäästjad otsisid 
kadunud inimest, kuid 
võimaliku uppumisko-
ha määramatuse tõt-
tu lõpetati otsingutööd 
kell 01.40. 16. juulil kell 
11.55 leidis järves sup-
leja hukkunud inime-
se. Elva päästekoman-
do pinnaltpäästja, keda 
järves ujunud inimene 
abistas, tõi hukkunud 
üle 70 aastase meeste-
rahva kaldale ja mees 
anti üle politseile.

22. juulil kella 00.19 
ajal teatati päästjatele, 
et Verevi järves võib ol-
la inimene vee alla va-
junud. Päästjate saa-
budes selgus, et inime-
ne ujus juba ise kalda 
poole ja temaga oli kõik 
korras.

Päästjad juhivad tä-
helepanu, et ujuma 
minnes ei tohi oma või-
meid üle hinnata. Keh-
vema ujumisoskuse-
ga ja treenimata inime-
ne peab hoiduma kalda 
lähedale ning eluohtlik 
on supelda veekogudes, 
kus läheb järsku süga-
vaks. Samuti tuleb olla 
veekogus supeldes tei-
neteise suhtes tähelepa-
nelik, et kui keegi hät-
ta jääb, siis seda mär-
gataks ning abi võima-
likult kiiresti kutsutak-
se ja osataks pinnalt-
päästjatele inimese ka-
dumise koht täpselt kät-
te näidata.

Leitud on jalgratas 
Merida. Infot saab Elva 
konstaablijaoskonnast.

Elva klarnetisuve õpilased ja õpetajad esinesid ka Tartus puhkpillifestivalil “Mürtsub 
trumm”. Pildil vasakult Henri Arrak (Tallinn), Oto Tuul (Elva), Uku Lilleväli (Tartu), 
Valeri Trohhatšov (Kohtla-Järve) ja Gunnar Mändmets (Viljandi). Foto: erakogu

Elva Postipoisi küsi-
mustele vee erikasutus-
loa kohta vastas Kesk-
konnaameti Jõgeva-Tar-
tu regiooni veespetsialist 
Eva Suurkaev.

Kui kiiresti võiks 
Emajõe Veevärk loa 
saada ja kas see võib 
takistada tema te-
gutsemist ja teenuse 
osutamist Elvas?

AS Emajõe Veevärk 
(edaspidi veevärk) on esi-
tanud Keskkonnaame-
tile taotluse OÜ Aqua & 
Waste Services vee eri-
kasutusloa ülevõtmiseks. 
Taotluse menetluse käi-
gus on selgunud, et OÜ 
Aqua & Waste Services 
ei ole reaalselt veevärgi-
le vee erikasutusega seo-
tud ehitiste valdust üle 
andnud (samuti pole üle 
antud vee erikasutuslu-
ba), kuid see on aluseks 
vee erikasutusloas val-
daja muutmiseks. Kesk-
konnaministri 26. märt-
si 2002. aasta määruse 
nr 18 “Vee erikasutusloa 
ja ajutise vee erikasutus-
loa andmise, muutmise 
ja kehtetuks tunnistami-
se kord, loa taotlemiseks 

vajalike materjalide loe-
telu ja loa vormid” § 22 lg 
1 alusel on vee erikasu-
tusega seotud ehitise val-
duse muutumisel vee eri-
kasutajal õigus vee erika-
sutusluba uuele valdajale 
üle anda. Senikaua ei ole 
veevärgil luba vee erika-
sutuseks. Praegu on OÜ-
l Aqua & Waste Services 
kehtiv vee erikasutuslu-
ba.

Kas Emajõe Vee-
värgil on õigus osu-
tada elanikele tee-
nust ja täita voliko-
gu otsust või peab ta 
ära ootama, millal ta 
saab vee erikasutus-
loa?

Veevärk võib osuta-
da teenust, kui on saa-
nud kehtiva vee erikasu-
tusloa. OÜ Aqua & Waste 
Services luba vormista-
takse ümber veevärgi ni-
mele, kui veevärk on esi-
tanud tõendid selle koh-
ta, et on vee erikasutuse-
ga seotud ehitiste valda-
ja (omab neile ligipääsu) 
ning luba on OÜ aqua & 
waste services poolt nei-
le üle antud. 

EPP

Mida arvab vee 
erikasutusloast 
spetsialist?

piisav varu.  Klientidele 
on veemõõtja tasuta, küll 
aga peab iga tarbija hoo-
litsema, et veemõõdu-
sõlm vastaks nõuetele.”

Muude varade osas ei 
tohiks Aruheina arvates 
AWSil olla pretensioone, 
sest 2000. aastal sai AWS 
opereerimise õiguse tin-
gimusel, et teeb miljoni-
lise investeeringu ja an-
nab kõik koheselt linna-
le ja vallale üle. Piiriülest 
vee- ja kanalisatsiooni-
trasside ühist haldamist 
koordineeritakse omava-
litsuste vaheliste kokku-
lepetega. 

Asko Vester peab eba-
seaduslikuks ka veehin-
nale lisatud nn investee-

ringukomponenti, mille-
ga igalt kuupmeetrilt li-
gi 5 krooni [Vesteri sõ-
nul 8 krooni – toim.] tu-
li vee-ettevõttel üle kan-
da linnaeelarvesse. Reno 
Laidre arvates oleks AWS 
selle pidanud vaidlus-
tama kaks aastat taga-
si, kui linn AWSiga vas-
tava lepingu sõlmis, mit-
te nüüd. 

“See on tegelikult 
kummaline,” leiab Reno 
Laidre. “Poolteist aastat 
ju kõik toimis, kuigi fir-
ma esitas linnale tege-
likkusest märksa väikse-
maid andmeid ja ka mak-
sis vähem.”

Kui tellitud ajaleht  
Elva Postipoiss 

laupäeval postkastis 
ei ole, andke sellest 

toimetusele 
teada tel. 730 9899 

(E-N) või e-mail  
epoiss@kodu.ee
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Kuumadel suvepäe-
vadel Elva inimeste 
postkastidesse jõud-
nud teade vee ope-
raatori vahetamisest 
on toonud kaasa hul-
galiselt segadust nii 
inimestele kui ka et-
tevõtetele.

Asko Vester,  
vee-ettevõtte AWS osanik

Linna mõistetamatult ru-
takas otsus on jätnud vastu-
seta mitmed küsimused – 
milliseks kujuneb veehind 
tarbijale, mis saab kehtivast 
lepingust senise vee-ette-
võttega ning kellega ja mil-
listel tingimustel sõlmitak-
se uus leping.

Koostöö praeguse vee-
ettevõtte Aqua Waste & 
Services on kestnud aastast 
2000. Lepingut on pikenda-
tud aastase tähtajaga. Kuigi 
volikogu lõpetas ennetäht-
aegselt lepingu, pole uus 
vee-ettevõte valmis operee-
rimist üle võtma. Nii Elva 
inimestel kui ka ettevõtjatel 
on sõlmitud leping just vee-
ettevõttega Aqua Waste & 
Services. Samal ajal on lin-
nakodanikud saanud teate, 
et juba 11. juunist on uueks 
vee-ettevõtteks Emajõe 
Veevärk, kellega tuleb sõl-
mida leping, mille tasu on 
50 krooni. Tekib küsimus, 
millise kindlusega saavad 
inimesed sõlmida uue le-
pingu, kui linn võib ka sel-
le ootamatult lõpetada. Li-
saks tuleb arvestada ka as-
jaoluga, et uueks operaato-
riks on ettevõte, kes teos-
tab linnas kanalisatsiooni 
uuendustöid, mis on teki-
tanud hulgaliselt kannatusi 
linnakodanikele ning muut-
nud linna pea aastaks läbi-
matuks. Suutmatus teha jä-
relevalvet teede ehituse üle 
on jätnud tänavad kuudeks 
kruusa ja ootamatute täna-
vaaukude meelevalda.

Kõige olulisem on see, 
milliseks kujuneb veehind 
inimesele pärast operaatori 
vahetamist. Varasemate ko-
gemuste põhjal naaberoma-
valitsustes on siiski oodata 
märkimisväärset hinna tõu-
su. Esmakordselt tuleb ini-
mestel tasuda ka lepingu 
sõlmimise eest.

Ennetähtaegne operaa-

tori vahetamine peab ole-
ma põhjendatud ning sel-
lele peaks eelnema ka pii-
sav elanike teavitus. Seetõt-
tu jääbki selgusetuks, miks 
soovib linn kiirustades va-
hetada operaatorit, kui le-
ping praeguse operaatoriga 
lõppeb juba käesoleva aasta 
lõpul. See on piisav aeg, et 
anda opereerimine üle nii, 
et teenuse pakkuja ja tarbi-
ja oleksid kaitstud.

Tuleb arvestada asjaolu-
ga, et praegune kiirustami-
ne toob kaasa paraja kao-
se. Teatavasti soovib linn 
anda opereerimise Emajõe 
Veevärgile, millega kaas-
neb kliendibaasi, trasside 
ja ka tarbijate võlgnevus-
te üleandmine. Kõik need 
muudatused vajavad piisa-
vat ettevalmistust, mistõt-
tu pole mõeldav, et praegu-
ne olukord laheneks ilma 
osapooltele kannatusi teki-
tamata.

Linna ootamatu soov va-
hetada operaatorit on kül-
vanud hulgaliselt segadust. 
Näiteks teade uuest operaa-
torist, kellega linn on just-
kui sõlminud lepingu juba 
möödunud kuu lõpul, jõu-
dis inimesteni alles selle 
kuu keskpaigas. Pole selge, 
millisest kuupäevast alates 
tuleb tarbijal uus leping sõl-
mida ning kes on vastutav 
vahepealse perioodi eest.

Elva linnavalitsuse ru-
takat ja läbimõtlemata te-
gevust ilmestab asjaolu, et 

linnavalitsus lõpetas vee-
ettevõttega lepingu 11. juu-
nil ning uue operaatori kin-
nitas volikogu alles 25. juu-
nil. Tekib küsimus, kas Elva 
linn oleks pidanud olema 
ilma veeta ja reovesi pida-
nuks jooksma järve? Mõis-
tetamatuks jääb, kuidas 
saab linn anda opereerimi-
se üle Emajõe Veevärgile, 
kel puudub vee-erikasutus-
luba, mistõttu pole ettevõ-
te valmis tarbijatele teenust 
osutama. Selleks, et Elva et-
tevõtted ja inimesed oleksid 
jätkuvalt varustatud puhta 
ja kvaliteetse veega, jätkab 
senine vee-ettevõtte Aqua 
Waste & Services teenuse 
osutamist kuni lepingu lõp-
pemiseni 31.12.2010. Seega 
toimib teenuse osutamine 
ja tasumine endisel kujul. 
Kuivõrd õigustatud on ol-
nud linna soov lõpetada le-
ping ennetähtaegselt, selle-
le annab hinnangu kohus.

Kas Elva linn on 
kehtestanud kohaliku 
maksu, mida seadus 
tegelikkuses ei võimal-
da?

Enne operaatori vahe-
tamist on kõigil tarbija-
tel õigustatud saada linna-
valitsuselt vastus küsimu-
sele, millistel eesmärkidel 
on linn kasutanud vahen-
deid, mille linn võttis neilt 
vee ja kanalisatsiooni mär-
gi all. Nimelt tuli vee-ette-
võttel maksta linnale tarbi-
ja poolt tasutult kuupmeet-
rilt ligi kaheks krooni.

Vee hind võib sisalda-
da vaid abonenttasu, vee 
eest võetud tasu ning reo-
vee ärajuhtimise tasu. Kuid 
praegune vee-ettevõte po-
le pidanud vajalikuks tar-
bijale abonenttasu kehtes-
tada. Teenuse kujunemisel 
on tähtis, et kaetud oleksid 
vee-ettevõtte tootmiskulud, 
kvaliteedi- ja ohutusnõue-
te täitmine, keskkonnakait-
se nõuete täitmine, ühis-
veevärgi ja -kanalisatsiooni 
arendamine ning põhjenda-
tud tulukus.

Elva linn tõstis 2008. 
aasta määrusega vee hin-
da ning kohustas vee-ette-
võtjat Elva linnavalitsuse-
le kandma hinna tõstmise 
tulemusel laekunud raha-
lised vahendid. Seda nõuet 

on vee-ettevõte siiani ka 
täitnud. Samal ajal on Rii-
gikohus oma otsuses märki-
nud, et kohalik omavalitsus 
ei saa kehtestada vee juhti-
mise ja reovee ärajuhtimise 
hindu selliselt, et osa vee-
ettevõjale laekuvatest sum-
madest tuleb kanda linna 
eelarvesse. Kohalik omava-
litsus saab tasu küsida üks-
nes siis, kui seda lubab sea-
dus. Meenutagem, et sea-
dusega on määratud koha-
likeks maksudeks müügi-
maks, paadimaks, reklaa-
mimaks, teede ja tänava-
te sulgemise maks, mootor-
sõidukimaks, loomapida-
mismaks, lõbustusmaks ja 
parkimistasu. Praegu tasub 
vee-ettevõte Elva linnale 
inimestelt laekunud kuup-
meetri vee pealt ligi kahek-
sa krooni. Sisuliselt on Elva 
linnalt vee-ettevõtjale osa-
de rahaliste vahendite lin-
na eelarvesse kandmise ko-
hustuse panemise näol te-
gemist nn täiendava mak-
suga. Selguse saamiseks 
pöördus vee-ettevõte ka õi-
guskantsleri poole.

Nüüd, kus Elva linna ra-
hakogumise küsimus on 
avalikkuse ette kerkinud, 
soovib linn lõpetada senise 
vee-ettevõttega lepingu en-
netähtaegselt. Põhjendades 
seda lepingu rikkumisega, 
mis seisneb selles, et ette-
võte järgis linnale tasumi-
sel inimestelt kogutud ra-
halistest vahenditest, mitte 
tegeliku vee tarbimise järgi. 
Siiani linn seda aktseptee-
ris, kuid nüüd leiab, et et-
tevõte pidanuks tasuma lin-
na eelarvesse juba enne tar-
bijatelt saadud raha laeku-
mist. Märkimist väärib as-
jaolu, et ka Elva linnavoli-
kogu määrus räägib selge-
sõnaliselt kogutud rahalis-
test vahenditest.

Jääb selgusetuks, kelle 
huvides soovitakse kiirelt ja 
kannatamatult praeguse El-
va enda vee-ettevõtega le-
ping lõpetada. Selline tege-
vus toob kannatusi nii Elva 
elanikele, ettevõtetele kui 
ka linnale. Täna tuleb loo-
ta linnakodanike mõistva-
le suhtumisele ning ooda-
ta, millise seisukoha an-
nab õiguskantsler ja milline 
on kohtu seisukoht lepingu 
rikkumise osas.
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Kas Elva on kehtestanud 
uue maksu?

20.07 otsustati:
Väljastada kirjalik 

nõusolek vee- ja kana-
lisatsioonitrasside välja-
ehitamiseks järgmistel 
aadressidel: Kase tn 19, 
Jaan Kärneri tn 1, Vaikne 
tn 23, Pargi tn 28A, Va-
na-Koidu tn 11, Pargi tn 
46, Puiestee tn 10, Tähe 
tn 9, Laane tn 10, Käo tee 
tn 48.

Väljastada kirjalik 
nõusolek kanalisatsioo-
nitrassi väljaehitamiseks 
aadressil: Kase tn 5.

Anda ehitusluba Laa-
ne tn 25 üksikelamu re-
konstrueerimiseks; ehi-
tusluba Eha tn 9 ehitise 
laiendamiseks; ehituslu-
ba Tartu mnt tn 22B ehi-
tise rekonstrueerimiseks; 

luba OÜ-le Elvo Kauban-
dus avaliku ürituse ALL 
STARS:SUMMER korral-
damiseks Verevi rannas 
algusega 14. augustil kel-
la 19.00 kuni 15. augusti-
ni kella 03.00.

Toetada Mahlamäe 
Selts MTÜ pink-prügikas-
tid projekti.

Kanda majandus-
tegevuse registris-
se Kusti OÜ, tegevusko-
ha uus aadress Kesk tn 
2; OÜ Eesti Metsamari, 
hooajalised kauplemisko-
had Elva linnas.

Sõlmida töövõtule-
ping OÜ-ga Lenory Noo-
ruse tn 13 parkla aluspin-
na ehituseks ja äärekivi-
de paigaldamiseks.

Maia Kukk, linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Jääb selgusetuks, 
kelle huvides 
soovitakse kiirelt 
ja kannatamatult 
praeguse Elva 
enda vee-
ettevõttega leping 
lõpetada.

KONFLIKT Linn ja veefirma vaidlevad tõe ja õiguse üle

Reno Laidre: Ühis-
veevärgi ja kanalisatsioo-
ni seaduse kohaselt sisal-
duvad ühisveevärgi ja -ka-
nalisatsiooni arendamise 
kulud teenuse hinnas. El-
va linnavolikogu otsuste 
alusel on Elva linn ja AWS 
leppinud kokku, et ühis-
veevärgi ja -kanalisatsioo-
ni trasside arendamisega 
AWS ei tegele, sellega tege-

leb Elva linn, kellele AWS 
peab kandma vee hinnas 
sisalduvad trasside aren-
damise rahad. Mingit uut 
maksu Elva linnas kehtes-
tatud ei ole.

Tänu linnavalitsuse pin-
gutustele ja ehitajatega ot-
situd koostööle saavad El-
va linnas mitmed tänavad 
ja kõnniteed olema kaeva-
misjärgselt oluliselt pare-

mas seisukorras kui nad 
olid enne kaevamisi. Kui 
viimased neli-viis aastat on 
tänavate kapitaalremonti-
dega kaevetööde ootuses 
tagasi hoitud, siis nüüd, kui 
trassid maasse saavad, on 
mõistlik pingutada mak-
simaalselt ja hakata täna-
vaid lappimise asemel kor-
ralikult korda tegema.

KOMMENTAAR

Valga mnt, Tä-
he, Pärna, Tiigi, Uus, 
Käärdi tee (võib liitu-
da vee ja kanaliga), Ur-
va (võib liituda kanaliga, 
veega liituda augusti al-
guses), Muru (võib liitu-
da kanaliga, veega liitu-
da augusti alguses), Pur-
de (võib liituda kanaliga, 
veega liituda augusti al-
guses), Vahe (võib liitu-
da kanaliga, veega liitu-
da augusti alguses), Lil-
le (võib liituda vee ja ka-
naliga), Maisi (võib liitu-
da vee ja kanaliga), Saa-
re (võib liituda kanaliga, 
veega liituda augusti algu-
ses), Vahtra (võib liituda 
kanaliga, veega liituda au-
gusti alguses).

 Nõmme, Männa, 
Kadaka (võib liituda ka-
naliga, veega liituda au-
gusti alguses).

Kärneri, Lauliku, 
Side, Vana-Koidu, 
Jõe, Lootuse, Väike  
(võib liituda veega, kana-
liga võib liituda augusti 
alguses).

Vaikne (võib liituda 
veega ja kanaliga augusti 
alguses).

Metsa (võib liituda 
kanaliga, veega liituda au-
gusti alguses), Tähe (võib 
liituda kanaliga, veega lii-
tuda augusti alguses), Lii-
va (võib liituda vee ja ka-

naliga augustikuus), Kuu-
se (võib liituda vee ja ka-
naliga augustikuus), Aasa 
(võib liituda vee ja kanali-
ga augustikuus), Puies-
tee (võib liituda vee ja ka-
naliga augustikuus).

Pargi (võib liituda vee 
ja kanaliga), Kesk (võib 
liituda vee ja kanaliga), 
Pikk (võib liituda vee 
ja kanaliga), Tööstuse 
(võib liituda vee ja kana-
liga), Kirsi (võib liituda 
vee ja kanaliga).

Eha (võib liituda vee ja 
kanaliga), Nõlvaku (võib 
liituda vee ja kanaliga), 
Koidu (võib liituda kana-
liga, veega liituda augusti 
lõpus), Kirde (võib liitu-
da kanaliga, veega liituda 
augusti lõpus), Arbimäe 
(võib liituda kanaliga).

Laululava (võib liitu-
da kanaliga ja veega au-
gustikuus).

Raino Leopard, 
projektijuht, AS Water Ser 

Lõuna-Eesti,  
mob. 525 0488,  

tel. 731 1175

NB! Merko ja Facio 
on lõpetanud kõik to-
rutööd, v.a Käo tee 
Tartu maanteest Ka-
se tänavani ja Paju ja 
Soo tänav.

Vee ja kanalisatsiooniga võimalikud 
liitumise ajad
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26. juulil 65. sünni-
päeva tähistav Nääli 
Rebane leidis meele-
pärase eneseteosta-
mise võimaluse inter-
netist. 

Milvi Kapaun

Kuidas sinust pä-
randkultuuri inventee-
rija sai?

Olin viis aastat pensio-
nil olnud, nautisin vaikust 
ja rahu. Hakkas juba igav 
ka. Projekti “Pärandkul-
tuur metsas” leidsin täiesti 
juhuslikult internetist. Pä-
randkultuuri kaardistami-
seks otsiti inventeerijaid. 
Oma sünniaastat vaadates 
küsisin ettevaatlikult, kas 
on võimalik osaleda. Võeti-
gi ametisse, olid koolitused 
ja siis läks töö lahti. Minu 
piirkonnaks on Nõo vald, 
tuttav kant. See töö oli mi-
nu jaoks väga huvitav, ku-
na olin geograafiateadus-
konnas tudeerides oma dip-
lomitöös neid teemasid kä-
sitlenud. Imestasin isegi, 
et selles eas antakse mulle 
veel selline võimalus!

Objektideks on inimeste 
elu-oluga seotud jäljed loo-
duses, ka nõukaaegsed ma-
hajäetud laudad, tootmis-
hooned, mis kõik kaardis-
tatakse. Projekti eestveda-
jaks on Riigimetsa Majan-
damise Keskus (RMK) ning 
pikemas plaanis on eesmär-
giks inventeerida kogu Ees-
ti pärandkultuur. Kasutasin 
oma töös ka arhiivimaterja-
le ja vanu kaarte.

Põnevam leid?
Tartumaal ja Viljandi-

maal ehitati vanasti kõrval-
hooneid ka savist, mida ter-
vetena pole palju säilinud. 
Kui objektide märkimise-
ga Illile jõudsin, oli minu 
jaoks üllatuslik avastus, et 
Elva lähedal nii hästi säili-
nud savihooneid leida võib. 
Teadsin, et seal oli raudtee-
ametile kuulunud puukool. 
Nüüd oli samas silt “Vari-
mõisa puhkemajad”, kus oli 
näha kohe ka kõrvalhoone 
savist ots. No nagu komp-
vek vaatab vastu! Läksime 
sisse ja mida näeme – suur 
majapidamine, väga hästi 
korrastatud, savist kõrval-
hooned korras. Savihooned 
päästis arvatavasti see, et 
targad nupumehed vene aja 
alguses sinna puukooli ra-
jasid. Oleks sinna tekkinud 
kolhoosi kontor või osakon-
na keskus, oleks võinud tei-
siti minna.

Mis meenub kooli-
ajast?

Klassijuhataja Edgar 
Kurg oli meeldejääv kuju. 
Lavastas meie klassiga näi-
dendi, millega esinemas 
käisime, Kirepi ja ka Rõn-
gu kultuurimajas. Etendu-
sele pääses piletiga. Kogu-
tud raha eest käisime Le-
ningradis ekskursioonil. 
Kurg andis ka matemaati-
kat. Ükskord kargab klas-
siuksest sisse, paugub nagu 
pikne: “Võtke oma kodused 
tööd välja, kohe kontrolli-
me!” Ei läinud õpetaja laua 
juurdegi, alustas kohe pois-

te reast ukse juurest kont-
rollimist. “No kus see kodu-
ne töö on? Ei ole ju midagi! 
Üks!” Kui jõudis tüdruku-
te pingireani, suurt pahan-
damist enam polnud. Jõud-
sin oma kodutöö ka selleks 
ajaks ilusti valmis kui ta 
minuni jõudis. Paukus küll, 
aga ega ta neid ühtesid ja 
kahtesid tookord päevikus-
se ei pannud, ehmatas meid 
lihtsalt.

Pärast ülikooli lõpe-
tamist said töökoha El-
vas?

Jah, siis loodi minu jaoks 
kultuurimälestiste vanem-
inspektori koht tolleaeg-
ses Elva Rajoonidevahelises 
Koduloomuuseumis. Mina 
veel naersin, et kus siis need 
noored inspektorid on, kui 
mina juba vana olen. Peagi 
sündis tütar, jäin lapsepuh-
kusele. Kui aasta pärast ta-
gasi tööle oli vaja minna, oli 
minu asemel juba uus töö-
taja. Sellega töö kultuuri-
mälestistega minu jaoks 
lõppeski.

Oled töötanud ka 
raamatukogu juhataja-
na ning asutanud Elva 
Rahvakooli. Erinevaid 
ameteid oled pidanud 
ka Tõraveres observa-
tooriumis...

Töravere on koht, kus ik-
ka ja jälle maandunud olen. 
Selle koha ja inimeste au-
ra köidab mind eriliselt. Pä-
rast keskkooli lõpetamist 
oli just valmis saanud ob-
servatoorium, minu esime-
ne töökoht. Uus põnev koht, 
läksin sinna ja küsisin, kas 
oleks võimalik tööd saa-
da. Võetigi mind pimikusse 
tööle, hakkasin teadusaja-
kirjade artiklitest fotokoo-
piaid tegema. Seal töötasid 
tuntud teadurid füüsikud 
ja matemaatikud, läksin 
ka ise matemaatikat õppi-
ma. Pool aastat õppisin, siis 
sain aru, et see pole küll see 
koht, kus mina olema peak-
sin. Järgmisel aastal astu-
sin geograafiateaduskonda. 
Hiljem töötasin Tõraveres 
veel helkivate ööpilvede 

uurimise töörühmas ja geo-
deesia sektoris, kus sektori 
juhataja oli Georgi Želnin, 
Vadim Želnini vend. Kui 
meteoroloogiajaama juha-
taja pensionile läks, töö-
tasin paar aastat ka sel-
les ametis. Arvan, et enda 
jaoks pead leidma ala, mis 
sulle sobib. Üks asi on, kel-
leks sa tahad saada, aga tei-
ne asi, kelleks sa sobid. Iga 
töö lihtsalt ei sobi.

Missuguse ettevõt-
misega võid rahule jää-
da?

Ülikooli ajast jäi mul hin-
ge kripeldama geograafi-
de üks ekskursioonisihte, 
matk Kaukaasia mäestikus, 
kus minul käimata jäi. Sain 
selle teoks teha alles 37-
aastaselt. Ma ei võta elus 
omale fanaatiliselt eesmär-
ke, mille ilmtingimata täit-
ma peaks, aga see Kaukaa-
sia matk oli mul küll väga 
hinge peal, tegin ära ja olen 
endaga väga rahul.

Millest elvalasena 
puudust tunned?

Elvas elades pead min-
gisuguseid loobumisi te-
gema ja mõnikord on pä-
ris kahju, et siin Elvas olen. 
Tahaks rohkem käia teat-
ris ja kontserdil ning kul-
tuurieluga kokku puutuda. 
Tartus on selleks võimalu-
si rohkem. Teatri ühiskülas-
tused ja massiüritused mul-
le hästi ei istu. Vaatamata 
sellele on Elvas ilus elada, 
väga meeldivad mulle siin-
sed metsad. Ostan jalanõu-
sid ka selle pilguga, et ei või 
iial teada, kuna jälle metsa 
satun. Kõpskingadega ma 
siin väga ringi ei kõpsuta.

Millele tahaksid 
oma aega kulutada ja 
millele ei tahaks enam 
mõelda?

Tahaksin edaspidi tege-
leda meeldivate asjadega, 
ei taha kokku puutuda min-
gite probleemidega. Soovin 
rahu ja stabiilsust ning te-
geleda meelepärasega. Võ-
tan elu rahulikult, ei tea ju, 
mida põnevat elu veel tuua 
võib.

SPORT

JUUBILAR Pärandkultuuri inventeerija 
Nääli Rebane

Suvehommikud algavad Nääli Rebasel kümblusega ka-
rastavas järvevees. Nii on hea enesetunne ja optimistlik 
olemine tagatud kogu päevaks. Foto: Milvi Kapaun

Töö olgu meelepärane
ELVA POSTIPOISS
281, 21.07.2000

 Elva mändide all said 
kokku Narva pataljoni 
kunagised võitlejad. 
Kohale oli enam kui 
kuuskümmend endist 
eliitsõdurit.
 Avaliku korra prob-
leeme arutanud koos-
olekul rääkisid elvala-
sed, et nad pole rahul 
vandaalitsemisega. 5-6 
pätti terroriseerivad 
elvalasi, püsiroolijoo-
dikud saavad alatasa 
ringi sõita.
 Peedu algkool-las-
teaiast alguse saanud 
kooliolümpiamängud 
peeti seekord Tõrvandi 
algkoolis. Peedu alg-
kooli lapsed said 3 me-
dalit: Sigrid Reinsalu 
tuli kaugushüppes esi-
meseks, vägikaikaveos 
tuli teiseks Andrus Mäll 
ja kolmandaks Andres 
Oras.
 Elvas käis Perniö 
vallavalitsuse ja val-
lavolikogu esindajate 
10-liikmeline dele-
gatsioon. Soomlased 
huvitusid kohalikust 
omavalitsusreformist, 
Elva linna poolseks 
huviks jäi soomlaste 
kaasabil kokku panna 
veetrasside ja kanali-
satsioonivõrgu projekt.
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16.-17. juunil Võru 
staadionil toimu-
nud TV 10 olümpia-
starti sarja finaal-
etapil selgus võit-
ja kool läbi aegade 
kõige pingelisemas 
võistluses.

Margit Thomson, treener

Elva gümnaasiumi 
võistkond saavutas kok-
kuvõttes Valga gümnaa-
siumi ja Kuusalu kesk-
kooli järel kolmanda ko-
ha, edestades napilt Rä-
pina ühisgümnaasiumi 
ja Jõgeva gümnaasiumi 
võistkondi. Telesarja vii-
masel etapil võeti mõõ-
tu mitmevõistluses. Kahe 
võistluspäeva jooksul oli 
mitmevõistlusele omaselt 
nii õnnestumisi kui ka 
ebaõnne, nii tuult, vihma 
kui ka päikesepaistet.

Poiste vanemas rüh-
mas sai 9-võistluses või-
du Heiros-Jaanus Sini-
mäe, kes pälvis ka Valter 
Külveti mälestuskarika. 
Heiros püstitas sarja kõi-
gi aegade rekordi 60 m 
tõkkejooksus ajaga 8,74. 
Kaugushüppes kordas ta 
rekordit, hüpates suure-
pärase tulemuse 6.36. 
Isiklik rekord paranes 
tublisti ka 60 m jooksus, 
aeg 7,45. Kuulitõukes tu-
li samuti alavõit tulemu-
sega 12.43. Kõrgust hüp-
pas Heiros 1.59, teivast 
2.21, ketast heitis 34.92, 
palli viskas 71.90 ja jook-
sis 1000 m ajaga 3.18,33. 
Alari Pennar pidi kahjuks 
jalavigastuse tõttu kat-
kestama, kuid järgmiseks 
hooajaks sai ta kuhjaga 
kogemusi, kõrgushüppes 
hüppas ta isiklikuks re-
kordiks 1.43.

Nooremate poiste seas 
võistles väga südilt Andri 
Luik, kes püstitas isikli-
kud rekordid 60 m jook-
sus (8,77), kaugushüp-

pes (4.34), teivashüppes 
(2.51) ja 60 m tõkkejook-
sus (10,80). Kõrgust hüp-
pas Andri 1.19, kuuli tõu-
kas 6.32, ketast heitis 
17.97, palli viskas 43.38 
ja jooksis 1000 m aja-
ga 3.65,49. Kokkuvõttes 
sai ta 15. koha ja järgmi-
sel aastal on tal võimalus 
nooremas vanuseklassis 
oma kohta parandada.

Vanemate tüdruku-
te seas sai Kalli Kuusik 
22. koha. Isiklikud rekor-
did sündisid 60 m jook-
sus (8,77), tõkkesprindis 
(10,91) ja 600 m jooksus 
(2.02,16). Kõrgust hüp-
pas Kalli 1.31, kaugust 
4.37, kuuli tõukas 6.41, 
ketast heitis 14.66 ja palli 
viskas 37 m. Hanna Grete 
Luik saavutas 37. koha, 
isiklikud rekordid tegi ta 
kuulitõukes (7.40), ketta-
heites (19.70), 60 m jook-
sus (9,93) ja tõkkejooksus 
(13,30).

Nooremate tüdruku-
te 6-võistluses jäi Mar-
ta Kotkasel auhinnalisest 
6. kohast puudu vaid 106 
punkti. Marta tegi isikli-
kud rekordid 60 m jook-
sus (8,81), kõrgushüppes 
(1.27) ja 600 m jooksus 
(1.54,16). Kaugust hüp-
pas ta 4.32, palli viskas 
29.48 ja tõkkeid jooksis 
10,16. Hanna Liina Jaa-
ni pidi kahjuks võistluse 
katkestama kõrgushüp-
pes saadud vigastuse tõt-
tu, 60 m jooksus jooksis 
ta isikliku rekordi 9,49.

Kõik meie kooli esin-
danud õpilased esinesid 
väga tublilt, siinkohal tä-
nud ka lastevanematele 
ning Elva gümnaasiumile 
ja Elva spordiliidule, tä-
nu kellele sarjas osalemi-
ne võimalik on. Järgmi-
sel aastal on võistlussar-
ja 40. juubeliaasta ja see 
on ainulaadne võistlussa-
ri kogu maailmas.

Heiros-Jaanus Sinimäe 
võitis finaalis

Juba järgmisel aas-
tal on Eesti ühe kuna-
gise parima jalgrattu-
ri, Elva kandi mehe Ru-
dolf Tamme 100. juu-
bel. Seoses sellega on 
koostamisel jalgratta-
spordi mälestusteraa-
mat. Palume kõigil, kel-
lel on pajatada mingeid 
mälestusi Rudolf Tam-
me elust ja tegevusest, 
ühendust võtta telefo-
nil 5800 1065.

Mitmevõistluse vanemas rühmas individuaalse 
esikoha võitnud Heiros-Jaanus Sinimäe ja Kristella 
Jurkatamm said auhinnaks jalgratta. Foto: erakogu

Elva tänavate 
asfaldi 
eeldatavad 
taastamised

Juuli lõpus Vaik-
ne, Tähe, Pärna, Tiigi, 
Uus.

Augusti algu-
ses Urva, Muru, Lille, 
Nõmme, Männa, Kada-
ka, Jõe.

Augusti jooksul 
Metsa, Tähe, Liiva, Par-
gi, Tööstuse, Kirsi, Su-
pelranna, Ujula, Eha, 
Nõlvaku, Koidu, Kirde, 
Arbimäe.

Raino Leopard, 
AS Water Ser Lõuna 

Eesti
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Eestis paarikuulisel 
võistlusturneel vii-
binud Keenia jooks-
jad Caleb Ngetich ja 
Usila Koech jooksid 
Elva mändide all ra-
jarekordid.

Priit Simson,  
Elva jooksusarja korraldaja

4. juulil toimunud jär-
vedejooks oli ühtlasi El-
va jooksusarja teine etapp. 
Juulikuisele kuumale ilma-
le vaatamata oli starti ko-
gunenud 128 jooksjat, kes 
läbisid 4,7 kilomeetri pik-
kusel distantsil kaks rin-
gi ümber Vaikse ja pais-
järve. Teise ringi alguseks 
oli Caleb Ngetich saavuta-
nud järgnevate ees juba li-
gi 15-sekundilise edumaa, 
mida ta konkurentide ees 
aina kasvatas. Võitja aeg 
14.44,1 oli ühtlasi ka uus 
rajarekord. Teise ja kol-
manda koha eest läks fini-
šiheitluseks Eesti ühe pare-
ma keskmaajooksja Nikolai 
Vedehini ja Elva jooksusar-
ja mulluse üldvõitja, Võru-
maa mehe Ivar Ivanovi va-
hel. Lõpuspurt ülesmäge 
lahendas olukorra napilt 
Vedehini kasuks, ajad vas-
tavalt 15.22,3 ja 15.22,8.

Naistest ületas lõpu-
joone esimesena uue ra-
jarekordiga 16.55,4 Usila 
Koech. Ajaga 19.02,0 järg-
nes noorteklassi jooksja 
Laura Kallas. Naisteklassi 
teine ja kolmas olid jook-
susarja mullune üldvõit-
ja Karmen Alnek (19.17,3) 
ning laskesuusataja Eveli 
Saue (19.32,5).

Meesveteranidest tu-
li kiireimana rajalt 
valgamaalane Aivar Jesse 
ajaga 17.45,8, järgne-
sid Heiki Mäesalu ja Hei-
no Miina. Naisveterani-
de parim oli Klara Väiko 
(40.09,0).

14-16 aastastest noor-
meestest võitis Tanel Ka-
seorg (18.20,9) Janis Pi-
hu ja Sten Pihu ees. Nei-
dude kiireim oli Rahel Kal-
las (19.45,7), Karin Kal-
las oli teine. 11-13 aastas-
test poistest võitis Deniss 
Salmianov (18.30,3) Bill 
Gabriel Koppeli ja Cevin 

Anders Siimu ees. Tütar-
lastest võitis esikoha Ees-
ti naisjooksjatest parim 
Laura Kallas. Kelina Lille-
mets oli teine ja Johanna 
Hendrikson kolmas.

Nooremad jooksid lühe-
matel võistlusradadel. 8-
10 aastastest poistest tuli 
500 meetri rajal teist etap-
pi järjest esikohale Joonas 
Anton Jürgenstein Tartust 
(1.37,1). Tema järel lõpe-
tasid Albert Unn ja Rainer 
Mõttus. Tüdrukutest või-
dutses Keitlyn Kruus 
(1.37,8). Fee-Marlen Mägi 

oli teine ning Gloria Kop-
pel kolmas.

6-7 aastased lapsed 
jooksid paisjärve ümbruses 
300 meetrit. Poistest tuli 
esimesena rajalt Kenneth 
Luiv ajaga 1.05,7. Teisena 
lõpetas Karl Joonas Kuz-
netsov ning kolmandana 
Oskar Unn. Tüdrukutest 
oli väledaim Catlyn Kruus 
ajaga 1.07,0. Teise koha sai 
Anette Salumets ja kolmas 
oli Leelo Aino Jürgenstein. 
Kuni viieaastaste seas tuli 
poistest 300 meetri pikku-
selt rajalt esimesena Raimo 

Markvard ajaga 1.23,7, te-
ma järel Rasmus Vallimäe 
ja Kaur Hansen. Tüdrukute 
hulgas tuli 1.26,7ga esime-
seks Elisee Raidvee, hõbe-
medali sai Fantagiro Hanko 
ja pronksi Anni Unn.

Kolm trenni päevas
Järvedejooksu võitja 

Caleb Ngetich on Tiidrek 
Nurme treeningukaasla-
ne, tema põhiala on 3000 
meetri takistusjooks, mil-
les isiklik rekord 8.15. 
Võrdluseks võib tuua, et 
Eesti meeste rekord on ligi-
kaudu 14 sekundit nõrgem. 
Tänavustel Eesti meistri-
võistlustel aga võideti tiitel 
üle minuti aeglasema tule-
musega. Keenialase sõnul 
treenivad nad Eestis väik-
sema koormusega, kodu-
maale naastes hakkavad 
harjutama kolm korda päe-
vas. Esimene trenn algab 
juba kell viis hommikul. 
Tiimikaaslaste pingutusi 
seiras raja kõrvalt ka kee-
nialanna Irene Chepkirui, 
tänavune 23-kilomeetrise 
Tartu jooksumaratoni üle-
kaalukas võitja. Paisjärve 
ääres Chepkirui sedapuh-
ku starti ei läinud, sest eel-
neval päeval peetud Turu 
poolmaraton oli jalad ära 
hõõrunud. Keenia jooks-
jad lahkusid Eestist näda-
lapäevad hiljem, pärast Pü-
hajärve jooksu.

Vapramäe jooks tulekul
Elva järvedejooksu toe-

tasid A. Le Coq, Elva lin-
navalitsus, Marepleks, 
Maxilla, Nike, Nupu kes-
kuse spordiklubi, Olerex, 
RPM, Sportland ning pubi 
Vapper Mäger, Partnerid ja 
Kolmas Eesti. Elva jooksu-
sarjas on tulekul veel 8. au-
gustil Vapramäe jooks, 5. 
septembril Elva rannajooks 
ja 31. oktoobril Elva täna-
vajooks. Korraldajad kutsu-
vad kõiki harrastajaid Elva 
jooksusarjale end vormis 
hoidma. Sarja lõpparves-
tusse läheb kolme parema 
etapi tulemus. Täpsem info 
Elva jooksusarja kohta on 
kirjas www.elvajooks.ee.

16.-18. juulil Lõu-
na-Eesti teedel toimu-
nud kolmepäevasel Mad-
Croc Estonia rallil näitas 
meistriklassi Eesti läbi 
aegade edukaim rallisõit-
ja Markko Märtin. Võist-
lusraja kogupikkus oli 
471,62 km, lisakatseid oli 
kaksteist kogupikkusega 
189,83 km. Ralli kõik kii-
ruskatsed võitsid Markko 
Märtin ja Kristo Kraag. 
Ford Focus WRC autol 
sõitnud ekipaaž edestas 
teise koha saanud ralli-
paari Ott Tänak – Kuldar 
Sikk (Subaru Impreza) 
kahe minuti ja 50 sekun-
diga. Ott Tänak – Kuldar 
Sikk olid N4 masinaklas-

si võitjad, edestades teise 
koha saanud Soome ralli-
paari Toni Gardemeister 
– Tapio Suominen (Ford 
Fiesta S2000) 1.23,1ga.

A7 masinaklassis tei-
sele kohale sõitnud San-
der Pärn – Ken Järveoja 
said autol Renault Clio R 
3 üldarvestuses 12. ko-
ha. Karl Kruuda – Martin 
Järveoja olid autol Honda 
Civic Type-R A7 klassis 
neljandad, üldarvestuses 
18. Samas masinaklas-
sis võitsid esikoha Kaspar 
Koitla – Andres Ots autol 
Honda Civic Type-R. Lõu-
na-Eesti ralli lõpetas 61 
ekipaaži. 

EPP

Lõuna-Eesti teedel võidutses Märtin

Elva järvedejooksul 
võidutsesid Keenia 
jooksjad

Eksootiline külalisvõistleja Keeniast  Caleb Ngetich 
jooksis eestlastele ette uue rajarekordi. Foto: Raul Simson

18. juulil Tallinnas toi-
munud EMT Rullituu-
ri Ülemiste ühetunnisõi-
du võitis Kert Keskpaik, 
kes läbis 59.42-ga 73 rin-
gi, kokku 33,945 km. 
Võistlusraja ringi pikkus 
oli 450 m. Teisele kohale 
sõitnud Indrek Tobreluts 
sai kirja ringi vähem ja 
läbis 33,480 km ajaga 
59.44,0. Kolmandana lõ-
petanud Kaur Meresaar 

läbis samuti 72 ringi, kao-
tus Tobrelutsule oli 5,4 se-
kundit. Elva rulluisutaja-
test läbis Rainer Tobreluts 
tunniga 60 ringi ja oli 27., 
Tiit Orlovskil kulus 60 rin-
gi läbimiseks viis sekundit 
rohkem, tulemuseks 29. 
koht. Tunnisõidu mara-
toni lõpetas 54 võistlejat. 
EMT Rullituuri järgmine 
etapp sõidetakse 25. juulil 
Kolga-Jaanis. EPP

Tobreluts ühetunnisõidus teine

Eesti Triatloni Lii-
du karikasarja kolmas 
etapp toimus 11. juulil 
Mellistes. Kahel eelne-
val etapil C vanuseklas-
sis esikohapunktid nop-
pinud Tartu ujumisklu-
bis treeniv Cevin Anders 
Siim oli parim ka Mellis-
te triatlonil. 150 meetrit 
ujus ta ajaga 2.33,2, sõi-
tis neli kilomeetrit jalg-
rattal 9.14,5 ning jook-
sis ühe kilomeetri ajaga 
4.31,1. Teise koha sai Sii-
mu klubikaaslane Hend-

rik Ütt, kes on ka kari-
kasarja koondarvestuses 
pärast kolmandat etap-
pi teisel kohal. Võistlus-
tel C vanuseklassis osale-
nud Elva tüdrukutest sai 
Johanna Hendrikson 5. 
koha, Amanda Väiko oli 
6. ja Elisabeth Tani 10. 
Põhiklassis võitis Mellis-
te triatloni Marko Albert 
Eero Raudsepa ja Priit 
Ailti ees.

Eesti karikavõistluste 
neljas etapp toimub 24. 
juulil Valgas. EPP

Esikoht Melliste triatlonilt

Eelmisel nädalavahe-
tusel olid Elva jalgpalli-
klubi noortest mängijatest 
võistlustules 2001-2002 
sündinud poisid. Laupäe-
val Suure-Jaanis toimu-
nud SK Tääksi FAIR PLAY 
Cupil saavutati teine koht. 
Mängisid Henri Härm, 
Robin Paring, Karl Kuus, 
Ats Tragel, Rainer Mõttus, 
Rasmus Mõttus ja Oliver 
Kiho. Võistkonna parim 

mängija oli Robin Paring.
Nädalavahetusele pa-

nid poisid ilusa punkti pü-
hapäeval Otepää Cupi või-
duga. Finaalis võideti JK 
Tammekat 3:0. Mängisid 
Henri Härm, Robin Kors, 
Robin Paring, Karl Kruus, 
Ats Tragel, Dominic Laa-
neots, Oliver Kiho, Rainer 
Mõttus, Rasmus Mõt-
tus, Gabriel Õun ja Raido 
Laan. EPP

Järelkasvu edukas nädalavahetus

Eelmisel nädalavahetu-
sel peeti Iisakus Investment 
Agency Eesti meistrivõist-
lused maastikukrossis. 
Meeste eliitklass läbis ka-
heksa korda viie kilomeet-
ri pikkust ringi, mis oli 
üle 30 kraadises kuumu-
ses jõukohane ainult 23 lõ-
petajale. Ülekaalukalt või-
tis Itaalia profiklubi Info-
tee Lee Cougan liige Mar-

tin Loo ajaga 2:01.15. Mul-
lune Eesti maastikukrossi-
meister Caspar Austa üle-
tas finišijoone teisena, kao-
tus võitjale oli ligi neli mi-
nutit. Võitjast kuus minutit 
hiljem ületas kolmandana 
finišijoone Erki Pütsepp.

Tartu Ülikooli Akadee-
milise Spordiklubi võistle-
jatest oli Rauno Miilmann 
16. ja Rainer Põvvat 17. 

M18 klassi arvestuses lõ-
petas Margo Tamm 6. ja 
Maikel Kuusma 9. koha-
ga. M16 klassis sai Vahur 
Vahtra 9. koha. M14 klas-
sis oli Georg Kõivumägi 13. 
ja Reino Kaldvee 29. See-
nior 2 klassis lõpetas Allan 
Toom 8. kohaga. M Sport 
võistlusklassis sai Kristjan 
Randma kolmanda koha.

Naistest tuli Eesti meist-

riks maastikukrossis Grete 
Treier. Kaheksanda koha 
saanud Maarja Kuuskvere 
kaotas võitjale kahe ringi-
ga. N16 klassis oli Sirje Le-
pik teine. N14 klassis sai 
Mae Lang kolmanda koha.

Järgmised Eesti meist-
rivõistlused toimuvad 15. 
augustil Rakkes, kus selgi-
tatakse parimad maastiku-
maratonis. EPP

Caspar Austa maastikukrossis teine

24. juulil toimub El-
va ümbruses, Nõo, Puhja 
ning Konguta valla maas-
tikul 10. Elva Rattama-
raton. Võistlus on ühtla-
si rattamaratonide sar-
ja Elion Estonian Cup nel-
jas etapp, kus saavad või-
du sõita ka kõige pisemad 
ratturid.

Põhisõidu pikkus on 70 
kilomeetrit, poolmaraton 
35 kilomeetrit. Lapsed sõi-
davad raekoja ning Arbi 
järve ümbruses. Start ja 
finiš on Kesk tänaval, kul-
tuurikeskuse Sinilind juu-
res.

Rattamaratoni ajal on 
liikluseks suletud Kesk tä-

nav Põik tänavast raudtee-
jaamani. Liiklus on häiri-
tud ka Pikal tänaval.

Elva rattamaratonil toi-
mub traditsiooniline oma-
valitsusjuhtide sõit ehk 
Linnapea Cup, mille osa-
lejatelt laekunud annetus-
tega toetab Elva linnava-
litsus tänavu suurperesid.

Omavalitsusjuhid sõi-
davad poolmaratonirajal, 
registreerunud on viisteist 
omavalitsustegelast üle 
Eesti. Kokku on rattama-
ratonile osalejaid regist-
reerunud üle 1600. Rat-
tapäeva korraldavad Elva 
spordiliit ja Tartu ülikoo-
li spordiklubi. EPP

Elva 10. rattamaraton
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Aiad, terrassid. 5675 3918

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Soodsad laenud. www.
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

KorstnaProff OÜ teostab korstna-
pühkimis- ja pottsepatöid (ahjud, 
pliidid, kaminad, korstnad), pen-
sionäridele ja korteriühistutele 
püsisoodustus 10%. Info www.
korstnaproff.ee või 5557 9399

Korstnapühkimine ja pottsepa-
tööd. Tel. 5392 9445 www.tah-
matont.ee

Pottsepatööd. 5621 0392

Saeketaste, saekettide, höövli-
terade ja puidufreeside teritus. 
5198 4130

Respom Auto vajab autopesijat 
(soovitavalt naine). 5650 3833

Korter (dušš). 5556 4040

Annan üürile väikese maja Kesk 
tänavas. Tel 512 7075

Noor pere soovib üürida Elvas 
korralikku 2 või 3-toalist korterit. 
Tel. 5563 1257

Üürile anda renoveeritud 1-toa-
line korter Rõngus. Otse omani-
kult, tel. 524 0466

Üürin 1-2toal. keskk. korteri El-
vas. 524 9904

Üürile anda kaupluseruumid. 
503 2954

18. juulil mängiti Ve-
revi rannas Elva lahtis-
te meistrivõistluste kol-
mas etapp minijalgpallis. 
Osales üheksa meeskonda, 
mängus oli igast võistkon-
nast korraga neli mängijat, 
mänguaega oli 2 x 7 minu-
tit. Rannajalgpallis on jala-
nõude kasutamine keela-
tud ning mängitakse spet-
siaalse jalgpalliga, mis on 
jalasõbralik ja pehmem kui 
tavaline jalgpall. Ilm oli 
imeline ja võistkonnad näi-

tasid head mängu, ilusaid 
väravaid ja imelisi tõrjeid. 
Tasavägises finaalmän-
gus Elva Vutipoisid versus 
Raudteejaama Ühinenud 
Depood tuli turniiri võit-
jaks Elva võistkond. Män-
gu normaal- ja lisaaeg lõp-
pesid seisul 1:1. Penaltites 
olid kindlamad Elva vuti-
poisid, kes võitsid 1:0. Kol-
manda koha sai võistkond 
BLINNOX. Võistlused kul-
gesid suurepärastes tingi-
mustes.

Elva Vutipoiste mees-
konnas mängisid Evert 
Soonberg, Margus Jõgisoo, 
Priit Dedov, Rando Kuus, 
Raido Kuus, Hendrik Hunt 
ja Henry Eichelman. 

EPP

19. juuni Elva Postipoisis 
oli lk 6 jalgpalliloo foto au-
toriks Tairi Tiimann, mitte 
Diana Jesin. Toimetus va-
bandab.

Elva Vutipoisid 
rannajalgpallis parimad

Südamlik kaastunne Aimele 
tütardega abikaasa ja isa

HEIGO HENNO
surma puhul.
Sirje lastega

JÜRI AAN
Mälestame ja avaldame 
kaastunnet lähedastele.

Vilma ja Aivar

Südamlik kaastunne 
abikaasa Olgale, tütardele 
Annelile, Tiinale ja Ursulale 

ning Laurile vanaisa
JÜRI AANI

kaotuse puhul.

Mälestavad naabrid Piiri, 
Lamson, Kägu, Pett, Laur

Mälestus on nagu 
muusika,
mis ei vaiki iial,
vaid heliseb igavesti...

Langetame leinas pea 
kalli klassiõe

URVE HALGMA
surma puhul.

Meie siiras kaastunne 
lähedastele.

Age ja Marina peredega

Sügav kaastunne 
Hille Hiielole 

kalli õe
URVE HALGMA

ootamatu lahkumise puhul.

Tartumaa 
Tervisespordikeskuse 

kollektiiv

Südamlik kaastunne 
lähedastele

URVE HALGMA
kaotuse puhul.

MTÜ Iseseisev Elu 
Tugikeskus

EVI TANNUM
Meie kaastunne Mardile ja 
lähedastele armsa ema ja 

vanaema surma puhul.

Majanaabrid Liivi Tigane, 
Astrid Vikat, V. Veeroja, 

perekonnad Lepp ja Loid
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Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kaminapuu, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Müüa küttepuud. 5804 3735

Müüa lõhutud küttepuid. Tel. 
509 3453

Müüa puit- ja turbabriketti ko-
jutoomisega. Suvel soodushind. 
Tel. 506 6684

Müüa sise- ja välisvoodrilauda. 
Musta lepa saunamaterjal. Höö-
veldatud puitmaterjal. Höövel-
dus- ja saekaatriteenus. Ehitus-
lik saematerjal Annikorus. 5664 
1191 info@balticloghouses.ee

Müüa järelhaagis Subrjonok. 
5553 5848

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, väravaautomaatika, 
digi-TV, õhk-soojuspumbad ja 
konditsioneerid - müük ja paigal-
dus. www.mano.ee. 520 8970

Ohtlike puude raie. 5810 8597
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ELVA KONSUMIS
ARBIMÄE KONSUMIS

ELVA AjaO-s
NÄDALALÕPU PAKKUMISED 22.-25. juuli

 
 Tavahind 
 Konsumis
Soolaküpsis Tuc 100g 11.90 7.90 kg/79.-
Kassitoit KiteKat loomaliha-köögivilja 400g 15.90 10.90 kg/27.25
Kerge makaronisalat kg (Maksiköök) 37.90 26.90
Juustumaitseline grill-liha 400g (Nõo LT) 42.50 34.90 kg/87.25
Šašlõkk keefiri marinaadis1kg (Rakvere LK) 79.90 64.90

Tualettpaber Grite Vivo 4 rulli, virsik 14.90 8.90
Troopiline sääsetõrjevahend 150ml30.90  22.90 L/152.66

ELVA KONSUMIS
RÕIVASTE JA JALATSITE

LISAALLAHINDLUS!

Hinnad soodsamad 
kuni 70%

LISAKS PALJU SOODSAID PAKKUMISI

SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!


